
 
Verzonden: vrijdag 5 april 2024 17:16 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: bezwaar tegen geheugenpaviljoen 
 
Beste griffier, 
 
Helaas vindt het gemeentebestuur de aangeboden petitie tegen het geheugenpaviljoen niet 
voldoende bewijs dat zoveel mensen daar tegen zijn. 
Graag wil ik mijn bezwaar toelichten. 
 
Voor de aanleg van de zuidelijke ringweg moest in 1964 een groot deel van het Sterrebos opgeofferd 
worden. 
Voor de biodiversiteit van het Sterrebos was dat een ramp voor plant en dier. Gelukkig keert het tij, 
met de aanleg van het Zuiderplantsoen, zich ten goede, maar het laten staan van zo'n enorm stuk 
ringweg betonnen kolos) hoeft niet in mijn geheugen te worden gegrift en een betonnen kolos past 
mijn inziens niet in een park.  
 
Naast het verlies aan natuur ten tijde van de aanleg zuidelijke ringweg, moesten ook vele bewoners 
die gehecht waren aan de gezellige Oosterpoortwijk, hun huis verlaten. Deze mensen moesten elders 
weer proberen een veilige thuis op te bouwen. 
Deze mensen willen zeker niet herinnerd worden aan zo'n deel van de ringweg, waarvoor zij hun 
vertrouwde omgeving moesten verlaten. 
 
In de tijd van de aanleg van de zuidelijke ringweg waren veel zelfstandige ondernemers actief in de 
Oosterpoort. Zij zagen hun inkomsten door het vertrek van de bewoners dalen. 
 
Naast de door mij genoemde negatieve opmerkingen, heeft  te zuidelijke ringweg door de vele 
filevorming voor ontzettend veel co2 uitstoot gezorgd. 
Om in de toekomst dan ook nog te worden herinnerd aan een ringweg vind ik niet passend en zeker 
niet in deze tijd waar we met z'n allen zo ons best moeten doen om de co2 uitstoot te verminderen. 
We moeten met z'n allen de co2 voetdruk reduceren, dus gemeentebestuur geef ook het goede 
voorbeeld en ga ons geheugen niet vullen met negativiteit door ons aan een bouwwerk te laten 
herinneren die al voor genoeg problemen heeft gezorgd. 
 
Vriendelijke groet, 
 
  



Verzonden: vrijdag 5 april 2024 22:52 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
CC: Kolos Zuiderplantsoen <koloszuiderplantsoennietdoen@gmail.com> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - niet doen 
 

Aan de raadsleden en B&W van de gemeente Groningen, 

  

Betreft: Geheugenpaviljoen in het Zuiderplantsoen 

  

Geachte volksvertegenwoordigers,  

  

Ik woon pal in het zicht van het stuk viaduct dat u wilt laten staan als 
Geheugenpaviljoen. 

Ik ben tegen het Geheugenpaviljoen ! Mijn argumenten in willekeurige volgorde: 

  

 1. Ik vind het verbijsterend dat een zo groot iets in het zichtveld van de direct 
omwonenden blijft staan, terwijl die daar niet over geraadpleegd zijn. 
Omgevingsontwerpers, stedenbouwkundigen en landschapsontwerpers vinden het 
geweldig, een mooi verrassend ontwerp an sich als onderdeel van het plantsoen. De 
ontwerpers hebben er echter geen rekening mee gehouden dat in de bestaande 
bebouwde omgeving van het park mensen wonen. In de tekeningen die naar het 
idee van KunstPunt de werkelijkheid recht doen, is nauwelijks bebouwing of 
bewoning door mensen aangegeven. 

  

2. Ik wil geen ontmoetingsplek zonder toezicht binnen een straal van 100 meter van 
mijn woning. Een ontmoetingsplek zonder toezicht zorgt voor overlast, gehang, gerij 
met brommers, muziek, gevoetbal, zwerfvuil, gedeal, graffiti.  

Er is gehoor gegeven aan de wens van de buurtbewoners voor een ontmoetingsplek 
in het plantsoen, de vraag was echter niet om het zo dicht op de huizen neer te 
zetten. 

U heeft geen idee hoe geluid over het water versterkt wordt. In oude tijden stonden 
podiums van theaters aan de rand van een smal water, zodat aan de overkant het 
publiek versterkt kon horen wat er gezegd werd (zoals bijv. in Diever). 

  



3. Er is gehoor gegeven aan de wens van de buurtbewoners voor een 
ontmoetingsplek in het plantsoen. De manier waarop die is vormgegeven is echter 
tot het laatste moment geheim gebleven en nu is er geen verandering meer 
mogelijk. KunstPunt had bij de uitwerking van de plannen moeten nagaan bij de 
direct omwonenden of dit ongeveer was wat ze bedoelden. Dat heeft ze niet gedaan. 
We zitten nu met iets wat we niet willen, waarvan KunstPunt zegt dat we het zelf 
hebben gewild. 

  

4. Het college van B&W volgt in haar reactie op de schriftelijke vragen die door PvdA 
en de Stadspartij zijn gesteld, helemaal de antwoorden die ze daartoe heeft 
verkregen bij KunstPunt. Dat zijn precies die argumenten die we bij ons bezoek op 
28 november 2023 aan KunstPunt te horen kregen. Dat kan niet. KunstPunt is 100% 
belanghebbende in dezen. Het college had op zijn minst zelf bij meerdere partijen 
moeten onderzoeken waar de knelpunten liggen en of die nog ondervangen kunnen 
worden. 

  

5. Als mede initiatiefnemer en mede indiener van de petitie ‘Geheugenpaviljoen – 
niet doen’ ben ik wel een beetje in mijn wiek geschoten dat het college niet de 
moeite heeft genomen om ons rechtstreeks te antwoorden op de verzoeken die wij 
in de petitie hebben gedaan. 

Onze contactgegevens waren heel duidelijk vermeld. We moesten op de 
gemeentelijke website kijken hoe het college had geantwoord op 26 maart 2024. 

In de beantwoording worden wij weggezet als een aantal ontevreden burgers die 
geen juiste voorstelling van zaken hebben. Alsof dat me niet kwaad maakt. 

We zijn niet onbeschoft geweest, we vroegen aandacht voor de impact op onze 
leefomgeving. We vroegen niet om het elimineren van kunst, maar om een 
hernieuwde mogelijkheid tot inspraak, waarbij de diverse stemmen van de buurt 
gehoord worden. 

  

6. Dat er al op 1 maart 2024, bijna vier weken voordat het college antwoord op de 
vragen gaf, een aanvraag is ingediend voor een omgevingsvergunning voor het 
Geheugenpaviljoen vind ik ook stuitend. 

  

7. Ik persoonlijk heb geen ‘Geheugenpaviljoen’ nodig om herinnerd te worden aan de 
ringweg zuid. Het zal namelijk lang duren voordat alle fijnstof, roet en zwartigheid uit 
alle hoeken en kieren van mijn woonark verdwenen zal zijn. Het zal jaren duren 



voordat het fijnstof uit mijn longblaasjes zal zijn verwijderd. Het zal tijd vergen om 
het constante geruis van de ringweg uit mijn systeem te krijgen. 

Op díe manier zit de ringweg zuid in mijn systeem, zó is de ringweg zuid verweven 
met mijn identiteit.  

Het moet er zo snel mogelijk uit ! 

 

 

 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 6 april 2024 09:59 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Geheugenpaviljoen.  
 
Geachte raadsleden en B en W van de gemeente Groningen, 
 
Mijn vraag is, wilt u nog es gaan verdiepen in het kunstwerk geheugenpaviljoen. Er is zoveel 
weerstand tegen dit kunstwerk.  
Je hebt natuurlijk altijd voor en tegenstanders van n kunstwerk. Kwestie van smaak.  
Hebben jullie één / paar bewoners van de omgeving meegenomen in de keus van t kunstwerk?   
Zo, heb ik zelf , ook n keer in een commissie voor t kunstwerk gezeten. Het was n heel proces. Heel 
erg leuk. We zijn uiteindelijk eruit gekomen. Twee kunstwerken aan de Helperzoom. Over t algemeen 
heb ik daarvan positieve reacties ontvangen. Maar ook op de achtergrond wat ruis. Van niet zo.  
Maar niet zo n opstand van de bewoners.  
 
Willen jullie , raadsleden en B en W van de gemeente Groningen, nog es naar de keuze van het 
kunstwerk kijken.  
De gemeente Groningen doet t altijd zo goed qua keuze kunstwerken plaatsen. We hebben zoveel 
mooie kunstwerken in de stad.  
 
Ik heb nog hoop, 
 
Met vr groet, 
 
 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

  



 
 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zaterdag 6 april 2024 15:09 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Vreselijk geheugen paviljoen  
 
 
Goedemiddag, 
 
Mijn naam is. Ik woon aan Verlengde Winschoterdiep Groningen. Vlakbij de bouw van de ringweg. 
Wat zijn we er blij mee dat het Winschoterdiep toch weer verbonden is met de stad. Zo fijn dat je 
straks met een bootje over de verdiepte ligging van de ringweg naar de stad kan varen.  
Waar we dan niet op zitten te wachten is dat we continu geconfronteerd worden met een afzichtelijk 
stuk ringweg wat zo genaamd omgedoopt wordt tot een kunstwerk. 
De ringweg zoals ie was was niet om aan te zien en niemand zit er op te wachten dat we hieraan 
herinnerd blijven. Stop met geld verslinden aan dit ‘project ‘ ! Laten we een mooie blik naar de stad 
krijgen vanuit de Linie, zonder ringweg.  
 
Alvast hartelijk bedankt! 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 
  



 
 
-----Oorspronkelijk bericht----- 
 
Verzonden: zondag 7 april 2024 20:46 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: Protest tegen geheugenpaviljoen Winschoterdiep 
 
Beste gemeenteraad, beste B&W, 
 
Hierbij wil ik bezwaar indienen tegen de komst van het geheugenmonument aan het Winschoterdiep. 
Al 17 jaar kijk ik vanuit mijn huis langs het kanaal naar de stad en wordt mijn blik onderbroken door 
de lelijke ringweg. De unieke blik naar de stad zonder de ringweg waar ik mij al 5 jaar op verheug, 
gaat zonder enige instemming niet door. Onbegrijpelijk.  
Wat u volgens mij niet begrijpt is dat de blik zonder de ringweg de echte constante is in het 
geheugen. Daar zou u veel meer waarde aan moeten hechten dan aan die hinderlijke onderbreking 
van slechts 50 jaar.  
Ik wil u dan ook met klem vragen de geschiedenis serieus te nemen en uw besluit te herzien.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Groningen 

 

 

 
 
Verzonden: zondag 7 april 2024 22:14 
Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 
Onderwerp: geheugenpaviljoen aan alle fracties en D & W 
 

Goedemorgen, 

Recent heb ik de petitie ondertekend tegen het geheugenpaviljoen. Het aantal 
ondertekenaars heeft naar ik begreep weinig indruk gemaakt.  

Ik begreep dat ook buurtbewoners gevraagd is wat ze er van zouden vinden, 
echter mij is niets gevraagd als komend aanwonende van het Zuiderplantsoen.  

Ik ben tegen dit in mijn ogen zeer grote geheugenpaviljoen. Voor velen is de 
ringweg niet meer als een vieze sta in de weg geweest met een hoop lawaai, zo 
ook voor ons. Wij kijken erop uit. Als men een herinnering wil kan me beter 1 
pilaar laten staan i.p.v. van zo'n enorm stuk van de ringweg. Mn de mensen die 
erop  uit gaan kijken hebben als erg veel overlast gehad en blijven daar dan aan 
herinnerd.  



Het zou de bestuurders sieren om goed te luisteren naar de aanwonende en niet 
naar bestuurders/kunstenaars/architecten die iets voor een ander bedenken die 
daar helemaal niet op zitten te wachten. 

Met vriendelijke groet, 

 

 

  

Verzonden: zondag 7 april 2024 23:06 

Aan: Griffie <Griffie@groningen.nl> 

Onderwerp: geheugenpaviljoen Zuiderplantsoen - dwaalweg 

 
Aan de raadsfracties en het college van B&W van Groningen, 
 
Als bewoner van de Sterrebosstraat heb ik niet direct te maken met het 'kunstwerk' dat voor de 
Meeuwerderbaan is bedacht, kennelijk met het idee dat er behoefte bestaat aan een 'blijde 
herinnering' aan de snelweg door de stad die altijd al een dwaalweg is geweest. Maar als bewoner 
van de Sterrebosstraat ken ik wel van heel nabij het grote en negatieve effect dat het immense 
bovengrondse blok beton op de directe omgeving heeft. 
Daarom is het absurd dat er nu een 'herinneringskunstwerk' wordt overwogen dat ervoor zou zorgen 
dat de bewoners aan de Meeuwerderbaan nog steeds niet van het wangedrocht in hun blikveld 
verlost zijn. Dit is duidelijk bedacht door mensen die geen besef hebben van het massieve en 
verstorende effect dat de weg op zijn directe omgeving heeft gehad.  
Ik roep u op om alles in het werk te stellen om dit plan te herroepen. Mocht het 'kunstwerk' per se 
ergens neergezet moeten worden, stel ik voor hem te verloten onder de mensen die betrokken zijn 
geweest bij de plannenmakerij rond de ringweg Zuid. Bij hen thuis of in de tuin kan het kunstwerk 
wél zijn beoogde functie bewerkstelligen: het oproepen van  nostalgische herinneringen. 
 
En nog iets, over het kappen van bomen in het Sterrebos, bij de Waterloolaan, om zo een zichtlijn 
naar het centrum van de stad te creëren: ook dit is een slecht en gekunsteld idee. Wie de 
Martinitoren wil zien, gaat niet naar het Sterrebos.  
Mocht u toch spraakmakende zichtlijnen in de stad willen hebben, zijn er betere mogelijkheden 
waarvoor geen bomen geofferd hoeven te worden: 
 
 - het weghalen van de DUO-flat voor een mooi zicht op station Europapark. 
- (in het kader van de herinrichting van de Grote Markt) het weghalen van het stadhuis voor zicht op 
de Martinitoren vanaf de Vismarkt. 
 
Maar alle gekheid op een stokje: het is echt geen goed idee om voor artistiek getinte ideeën aan de 
ene kant een lelijk stuk weg te laten staan en aan de andere kant bomen weg te halen. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 

 

 


